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PROTOKÓŁ  Nr XII/2011 
 

XII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 listopada 2011 roku. 
 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 16 50    
 
XII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy, który na wstępnie powitała nowego Kierownika Posterunku Policji w Ryjewie 
Pana Janusza Ertmana jednocześnie dziękując za dotychczasową prace poprzedniemu 
Kierownikowi Posterunku Panu Adamowi Garbie. 
  
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XII sesji. Na stan ustawowy  
15 radnych w sesji uczestniczyło 10  radnych. 
 
Nieobecny:   Radny Alfred Szwed-, który pisemnie zrzekł się mandatu radnego, 

Radna Bernadeta Łukaszewska, 
Radna Barbara Wolak, 
Radny Andrzej Barcik, 
Radny Artur Orłowski, 

 
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
3. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
4. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
5. Pan Roman Król                         - Kierownik ZB Pomezania  
6. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
7. Pan Janusz Ertman                      - Kierownik Posterunku Policji w Ryjewie 
8. Pani Krystyna Łapacz                 - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 
9. Pani Małgorzata Sejka                - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, iż Wójt Gminy wystąpił z prośbą o 
uzupełnienie przesłanego porządku obrad o dodatkowy punkt: Podjęcie uchwały w sprawie 
zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu długoterminowego z banku krajowego. W związku 
z powyższym Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś uwagi do proponowanej 
zmiany. W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie 
przyjęto zmieniony porządek obrad w brzmieniu: 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.   
2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XI  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
4. Informacja o zrealizowanych inwestycjach, pozyskanych funduszach ze środków Unii 

Europejskiej i zaciągniętych na ten cel kredytach .  
5. Sytuacja na drogach przed okresem zimowym – informacja o zimowym utrzymaniu dróg.   
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6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Radnego Rady Gminy 
Ryjewo Pana Alfreda Szwed.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany treści Uchwały Nr X/65/11 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 28 września 2011r. w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/26/11 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 23 lutego 2011r. w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, podatku 
leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za wodę oraz taryf za odprowadzanie 
ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy Ryjewo.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany treści uchwały Nr X/77/07 Rady Gminy w Ryjewo z 
dnia 29 sierpnia 2007roku w sprawie użyczenia Ochotniczej Straży Pożarnej i Gminnemu 
Ośrodkowi Kultury  nieruchomości położonej w Ryjewie przy ul. Grunwaldzkiej 70 
stanowiącej gminny zasób nieruchomości.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Współpracy Gminy 
Ryjewo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na terenie Gminy Ryjewo na lata 2012-2015.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków oraz szczelnych zbiorników bezodpływowych na 
terenie Gminy Ryjewo ze środków budżetowych Gminy Ryjewo.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 
pobyt w ośrodkach wsparcia, niebędących jednostkami organizacyjnymi gminy Ryjewo, 
a realizującymi zadania własne gminy w zakresie udzielania schronienia osobom tego 
pozbawionym, w tym bezdomnym, które ostatnie miejsce zameldowania posiadały na 
terenie gminy Ryjewo.    

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na rok 2012 Programu Rozwiązywania 
Problemów Uzależnień dla Gminy Ryjewo.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/13/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
29 grudnia 2010r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo 
na lata 2011-2014.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu 
długoterminowego z banku krajowego.  

17. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  
18. Interpelacje i zapytania radnych. 
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z XI  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XI sesji z 
dnia 26 października 2011 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w BIP. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec braku 
uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  z  XI  sesji 
Rady Gminy z dnia 26 października 2011 roku. 
 
Ad.4 Informacja o zrealizowanych inwestycjach, pozyskanych funduszach ze środków 
Unii Europejskiej i zaciągniętych na ten cel kredytach .  
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Informację przedstawiła Pani Małgorzata Kubic, która poinformował, że: 
 

- w roku 2011 zakończono największą w ciągu ostatnich lat inwestycję gminną. Zadanie: 
„Budowa budynku szkoły podstawowej dla klas 0-3 z pomieszczeniami dla Gminnej 
Biblioteki Publicznej przy Zespole Szkół w Ryjewie wraz z zakupem wyposażenia i 
zagospodarowaniem terenu”  całkowita wartość inwestycji wyniosła 3.675.970,47 złotych, 
dofinansowanie wyniesie około 1.622.629,68 złotych. Obecnie złożony jest już ostatni 
wniosek o płatność częściową. Po rozpatrzeniu tegoż wniosku, można spodziewać się kontroli 
Urzędu Marszałkowskiego na miejscu, a w pierwszym półroczu 2012 roku przelewu ostatniej 
transzy dofinansowania. 
 

- w roku 2011 zakończono realizację zadania: „Budowa placów zabaw we wsiach 
Watkowice Małe, Straszewo, Rudniki i Mątowskie Pastwiska wraz z 
zagospodarowaniem ich otoczenia” dofinansowanego w ramach zadania 9.3. w miesiącu 
kwietniu nasadzono zieleń na wykonanych placach zabaw. Ogólna wartość inwestycji 
wyniosła 213.800,17 złotych a dofinansowanie wyniosło 103.463,28 złotych. Dnia 
05.10.2011 roku odbyła się kontrola projektu na miejscu. Otrzymaliśmy informację 
pokontrolną  i  wiemy, że ostatnia transza dofinansowania powinna wpłynąć jeszcze w tym 
roku.  
 

- w roku 2011 rozpoczęto i zakończono realizację zadania: „Budowa placów zabaw we 
wsiach Klecewko, Barcice, Benowo I Trzciano wraz z zagospodarowaniem terenu oraz 
doposażenie placu zabaw w Ryjewie” dofinansowanego w ramach PROW na lata 2007 – 
2013, Działanie: Odnowa i rozwój wsi. Ogólna wartość projektu wyniosła 167.186,20 
złotych, dofinansowanie wyniesie około 101.955,00 złotych. W tej chwili dokumenty w 
Urzędzie Marszałkowskich sprawdzane są pod kątem zamówień publicznych. 
 

- w roku 2011 rozpoczęto i zakończono realizację zadania: „Modernizacja „leśnego” boiska 
sportowego i budowa boiska treningowego wraz z wyposażeniem we wsi Ryjewo”, 
dofinansowanego w ramach PROW na lata 2007 – 2013, Działanie: Odnowa i rozwój wsi. 
Ogólna wartość projektu wyniosła 210.141,20 złotych, dofinansowanie wyniesie około 
128.134,87 złotych.  W tej chwili dokumenty w Urzędzie Marszałkowskich sprawdzane są 
pod kątem zamówień publicznych. Na ten cel zaciągnięto pożyczkę na wyprzedzające 
finansowanie w BGK Gdańsk na kwotę 122.941,00zł.  
 

- w roku 2011 rozpoczęto i zakończono realizację zadania: „Gminny Turniej Piłki Nożnej  
KAWALEROWIE  KONTRA ŻONACI” dofinansowanego w ramach Działaj Lokalnie. 
Ogólna wartość projektu wyniosła 6.296,08 złotych, zaś dofinansowanie wyniosło 3.000,00 
złotych. W ramach zadania zakupiono bramki, wyrównano teren boiska, zakupiono piłki, 
puchar i medale oraz zorganizowano poczęstunek dla uczestników turnieju.  Wniosek 
rozpatrzono, dofinansowanie otrzymano, zadanie zrealizowano oraz rozliczono w tymże roku. 
 

- w 2011 roku złożono wnioski na dofinansowanie zadań:  
1) „Budowa parkingu przy ulicy Lipowej wraz z zatoką autobusową przy ulicy 
Grunwaldzkiej w Ryjewie” do działania Odnowa i rozwój wsi w ramach środków 
LEADER PROW na lata 2007-2013. Na ten cel planowane jest zaciągnięcie kredytu na 
wyprzedzające finansowanie w wysokości 147.347,00 tj. wkład w projekcie środków 
unijnych.  
2) „MIŁO ŚNICY KAJAKA - zakup kajaków wraz z wyposażeniem dla mieszkańców 
Gminy Ryjewo” do działania Małe Projekty w ramach środków LEADER PROW na lata 
2007-2013. 
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Radny Jerzy Paradowski zauważył, iż ładnie to wszystko wygląda ale nie do końca podoba 
się samo pozyskiwanie środków i realizacja projektów. Dlaczego nie pozyskano środków na 
drogę relacji Trzciano- Laskowice? 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż jest to droga do pól, która miała być finansowana ze 
środków krajowych, które rozdziela Marszałek a nie unijnych. Z uwagi na fakt, że część dróg 
w gminie jest już zrobiona z tego tytułu a są gminy gdzie nic nie było porobione Marszałek 
podjął decyzje że dofinansowanie otrzymają właśnie te gminy. Wniosek ten będzie również 
złożony w przyszłym roku i mamy nadzieję, że wtedy te środki otrzymany.  
 
Ad. 5 Sytuacja na drogach przed okresem zimowym – informacja o zimowym 
utrzymaniu dróg.   
 
Przedstawił Pan Józef Gutowski, który poinformował, iż umowny sezon zimowy w zakresie 
oczyszczania Gminy trwa od listopada do połowy kwietnia. Oznacza to, że firmy, z którymi w 
wyniku przetargów Gmina zawarła  umowy, gwarantują w tym czasie pełne zabezpieczenie 
kadrowe i techniczne, zapewniające skuteczne zwalczanie skutków zimy na ulicach i pieszych 
ciągach komunikacyjnych. W koniecznych przypadkach możliwe jest przesunięcie terminu 
gotowości zimowej firm wykonawczych poza ww. okres. Na terenie Gminy  odśnieżaniem 
zajmować będą się: 

1. Górny teren – Kółko Rolnicze Straszewo 
2. Dolny teren – SKR Mątowskie Pastwiska 
3. Pułkowice – PHU Eugeniusz Miklewicz 
4. Ryjewo – Zakład Budżetowy „Pomezania” 

 Firmy te maja podpisane umowy do dnia 31 grudnia 2011r. W m-cu grudniu 
podpisane będą nowe umowy na rok 2012.  Do usuwania skutków zimy Wykonawcy 
zobowiązani są przystąpić równocześnie na wszystkich kategoriach dróg objętych stałym 
utrzymaniem, na których wymagane jest podjęcie działań.  W sezonie zimowy 2010/2011 
koszt odśnieżania wyniósł 64.611,96 zł. Na odśnieżanie w sezonie  2011/2012 zaplanowane 
zostało 50.000,00 zł. (+ 28 tyś. na utrzymanie dróg)  
 Zgodnie Ustawą z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach (Dz.U.05.236.2008, z późn. zmianami), właściciele nieruchomości odpowiedzialni 
są za stan zimowego utrzymania ciągów komunikacyjnych (dróg, chodników) w granicach 
terenów, którymi władają. Dotyczy to np.: spółdzielni mieszkaniowych, wspólnot 
mieszkaniowych, administracji budynków (w zasobach komunalnych, kolejowych itp.). Do 
obowiązków właścicieli nieruchomości należy także oczyszczanie ze śniegu, lodu i błota oraz 
innych zanieczyszczeń chodników położonych bezpośrednio przy granicy nieruchomości, 
niezależnie od tego czyją te chodniki stanowią własność.  
 
Przewodniczący Rady dodał, iż nadzór nad prawidłowym przebiegiem akcji zimowej w 
imieniu Gminy sprawuje stanowisko pracy ds. budownictwa planowania przestrzennego i 
gospodarki komunalnej, wszelkie informacje na ten temat można uzyska pod nr tel.: 55-277-
42-70 wew. 42.  
  
Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Radnego Rady 
Gminy Ryjewo Pana Alfreda Szwed.  

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło  10  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 10 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XII/73/11 z dnia 30 listopada 
2011 roku w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Radnego Rady Gminy Ryjewo Pana 
Alfreda Szwed. Uchwała stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany treści Uchwały Nr X/65/11 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 28 września 2011r. w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/26/11 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 23 lutego 2011r. w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, 
podatku leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia 
inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso.  

Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  10  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 10 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XII/74/11 z dnia 30 listopada 
2011 roku w sprawie zmiany treści Uchwały Nr X/65/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 
września 2011r. w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/26/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 23 
lutego 2011r. w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, podatku leśnego i 
podatku od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za wodę oraz taryf za 
odprowadzanie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy 
Ryjewo. 
 
Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy.  
 
Przewodniczący Rady dodał, iż podwyżki wynikają z różnych innych pochodnych 
podwyżek, które są. Wszyscy sobie zdaja sprawę że dla każdego gospodarstwa domowego  
nadszedł trudny czas jeśli chodzi o podwyżki. Jednak zwrócić należy uwagę na fakt, iż ceny 
wody są porównywalne do cen w innych gminach i nie jest tak, że są one najwyższe na tym 
terenie.  
 
Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 
braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  10  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 7 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 3) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XII/75/11 z dnia 30 listopada 2011 
roku  w sprawie zatwierdzenia taryf za wodę oraz taryf za odprowadzanie ścieków do 
urządzeń kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik  
Nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany treści uchwały Nr X/77/07 Rady Gminy w 
Ryjewo z dnia 29 sierpnia 2007roku w sprawie użyczenia Ochotniczej Straży Pożarnej i 
Gminnemu Ośrodkowi Kultury  nieruchomo ści położonej w Ryjewie przy ul. 
Grunwaldzkiej 70 stanowiącej gminny zasób nieruchomości.  
 
 



Strona 6 z 12 
 

Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  10  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 10 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XII/76/11 z dnia 30 listopada 
2011 roku w sprawie zmiany treści uchwały Nr X/77/07 Rady Gminy w Ryjewo z dnia 29 
sierpnia 2007roku w sprawie użyczenia Ochotniczej Straży Pożarnej i Gminnemu Ośrodkowi 
Kultury  nieruchomości położonej w Ryjewie przy ul. Grunwaldzkiej 70 stanowiącej gminny 
zasób nieruchomości. Uchwała stanowi załącznik  Nr 7 do protokołu. 
 
Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Współpracy 
Gminy Ryjewo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Ryjewo na lata 2012-2015.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic informując, iż w załączniku zawarte są 
informacje dotyczące zasada jakie obowiązują przy ubieganiu się przez organizacje 
pozarządowe, kluby sportowe, czy tez koła gospodyń wiejskich o dofinansowanie z budżetu 
gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  
 
W głosowaniu udział wzięło  10  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 10 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XII/77/11 z dnia 30 listopada 
2011 w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Ryjewo z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na terenie Gminy Ryjewo na lata 2012-2015. Uchwała stanowi załącznik  Nr 8 
do protokołu. 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie 
budowy przydomowych oczyszczalni ścieków oraz szczelnych zbiorników 
bezodpływowych na terenie Gminy Ryjewo ze środków budżetowych Gminy Ryjewo.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic, która poinformowała, iż zmieniona została 
ustawa przywracająca możliwość dofinansowywania osobom fizycznym budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków i dlatego też przygotowano projekt uchwały. 
Regulamin ten precyzuje zasady przyznawania dofinansowania oraz jego wysokość. Budowa 
przydomowych oczyszczalni ścieków może  być dofinansowana  w wysokości do 50% 
wartości inwestycji , jednak  nie więcej niż 3.500,- zł dla każdego inwestora. Budowa 
szczelnych zbiorników bezodpływowych  na ścieki może  być sfinansowana w wysokości do 
50% wartości inwestycji, jednak nie więcej niż 2.500,- zł dla każdego inwestora. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  
 
 W głosowaniu udział wzięło  10  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 10 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XII/78/11 z dnia 30 listopada 
2011 w sprawie zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków oraz szczelnych zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy 
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Ryjewo ze środków budżetowych Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik  Nr 9 do 
protokołu. 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia, niebędących jednostkami organizacyjnymi 
gminy Ryjewo, a realizującymi zadania własne gminy w zakresie udzielania schronienia 
osobom tego pozbawionym, w tym bezdomnym, które ostatnie miejsce zameldowania 
posiadały na terenie gminy Ryjewo.    
 
Projekt uchwały odczytał Pan Adam Mączyński. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 
głosowania.  
 
 W głosowaniu udział wzięło  10  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 10 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XII/79/11 z dnia 30 listopada 
2011 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 
wsparcia, niebędących jednostkami organizacyjnymi gminy Ryjewo, a realizującymi zadania 
własne gminy w zakresie udzielania schronienia osobom tego pozbawionym, w tym 
bezdomnym, które ostatnie miejsce zameldowania posiadały na terenie gminy Ryjewo.  
Uchwała stanowi załącznik  Nr 10 do protokołu. 
 
Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na rok 2012 Programu Rozwiązywania 
Problemów Uzależnień dla Gminy Ryjewo.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic informując, iż zadania wykonywane przez 
Komisję są powielane, gdyż ustawa w tym zakresie się nie zmienia. Komisja w swych 
pracach zajmuje się zarówno osobami uzależnionymi jak i ich rodzinami. Na rok 2012 
zaplanowano środki na :  
• Wynagrodzenie za prace realizowane przez przewodniczącego i członków Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  -  11.000 zł. 
• Wspieranie realizacji szkolnych programów profilaktycznych - 5.000 zł. 
• Organizacja wypoczynku letniego – kolonie dla dzieci z rodzin dysfunkcyjnych -10.000 zł. 
• Nagrody dla zwycięzców konkursów organizowanych w ramach realizacji programów 

profilaktycznych   -  2.000 zł. 
• Szkolenie członków GKRPA -  3.000 zł. 
• Kierowanie osób nadużywających alkohol na badania przez biegłego lekarza 2.000 zł. 
• Materiały biurowe, prenumerata czasopism, literatura, pomoce dydaktyczne - 3.000 zł. 
• Opłata za pobyt w izbie wytrzeźwień  - 1.000 zł. 
• Wspieranie innych instytucji i stowarzyszeń uczestniczących w rozwiązywaniu problemów 

alkoholowych  - 3.000 zł. 
•    Razem koszty wynoszą  -  40.000 zł. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  
 
W głosowaniu udział wzięło  10  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 10 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XII/80/11 z dnia 30 listopada 
2011 w sprawie przyjęcia na rok 2012 Programu Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla 
Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik  Nr 11 do protokołu. 
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Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011. 
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy, informując iż: 
 
• Zmniejsza się uchwalone dochody o kwotę 271.892,00- zł do wysokości 18.575.176,00 zł,  
• Zwiększa się uchwalone wydatki o kwotę  128.108,00 zł do wysokości 18.230.649,00 zł, 
    Dokonuje się przeniesienia wydatków między działami, rozdziałami i paragrafami.  
•  Zwiększa się uchwalone przychody o kwotę  400.000,00 do wysokości  2 607 915,00 zł, 
 
 W głównej mierze zmiany dotyczą konieczności zaciągnięcia kredytu w wysokości 400 tyś. 
zł. Jest obawa, że nie wpłyną środki z dotacji na inwestycje współfinansowane z Unii 
Europejskiej a kredyt w rachunku bieżącym musi zostać spłacony. Gmina ma złożone wnioski 
o płatność do Urzędu Marszałkowskiego na kwotę 800 tyś. zł. Wnioski, które złożyliśmy za 
realizacje budowy budynku szkoły, nie są zapłacone od m-ca czerwca i jest to kwota ok. 600 
ty. zł. Również za wykonane place zabaw nie otrzymaliśmy zwrotu.  
 
Przewodniczący Rady zapytał Wójta Gminy co będzie w chwili, gdy wpłyną środki z 
dofinansowania? 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, że zostanie spłacony kredyt, który chcemy na ten cel 
podjąć.  My zdajemy sobie sprawę z faktu, że jeśli przez tyle czasu te środki nie wpłynęły to 
już w tym roku ich nie otrzymamy, dlatego też wnioskujemy o kredyt.  
 
Radny Jerzy Paradowski zauważył, iż są to koszty, które gmina będzie musiała spłacać a  
powinniśmy wyciągnąć konsekwencje wobec tego, że bierze się udział w projektach, które 
nie są potrzebne. Mówi się już o Orliku a tak naprawdę to nam nie brakuje 400 tyś. tylko 670 
bo jeszcze należy doliczyć środki, które przeznaczone były na drogę Trzciano-Laksowice. 
Podnosimy podatki, które okazuje się w Gminie Ryjewo będą największe w całym regionie. 
Powinniśmy się trochę opamiętać i rozliczyć wszystko. Ci co są odpowiedzialni za to powinni 
odpowiadać. 
 
 Pan Józef Gutowski odpowiedział, że on odpowiada za finanse publiczne jako Wójt. Może 
jedynie pójść do sądu z Urzędem Marszałkowskim. Umowy które przy dofinansowaniu są 
podejmowane obligują jedynie gminy a nie Urząd Marszałkowski. Bo to Gmina musi w 
określonym terminie złożyć projekt a następnie wniosek o płatność a Urzędu 
Marszałkowskiego żadne procedury nie obowiązują. Jeżeli Państwo niechcenie byśmy czegoś 
robili, niechcenie orlika, nikt nie mówi że na dzień dzisiejszy on będzie. Podejmując uchwałę 
budżetową wiedzieliśmy, że będzie trudny okres bo trudno było spiąć dochody i wydatki. 
Mieliśmy spotkanie z Marszałkiem, który wyraźnie powiedział, że w pierwszej kolejności 
będą płacone inwestycje, które wyniosły ponad 1 mln złotych. Reszta musi poczekać. 
 
Przewodniczący Rady zaapelował, iż wiadomo było podczas uchwalania budżetu, że jak nie 
będzie zwrotów z dofinansowania to będzie trzeba pokryć to z własnych dochodów. Jedyna 
obawa jest taka żeby nie było tak, że kredyt ten pójdzie na konsumpcję. Żeby nie było tak, że 
w grudniu Gmina otrzyma kredyt i wypłaci pracownikom nagrody. Bo jeśli to ma być na taki 
cel to nie ma na to zgody. 
 
Pani Małgorzata Zdunek poinformowała, iż nie ma mowy o żadnych nagrodach.  
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Radny Jerzy Pardowski zauważył iż rolnicy jak mają dopłaty to agencje wywiązują się z 
terminów. Każdy ma prawo do ubiegania się o swoje roszczenia. 
 
Pan Józef Gutowski, dodał, iż dla przykładu za remont, który był robiony jesienią 2009 roku 
w świetlicy w Trzcianie Gmina otrzymała płatność dopiero na przełomie sierpnia i września 
2011 roku a miała otrzymać w ciągu 90 dni.  
 
Przewodniczący Rady zapytał Wójta Gminy co stanie się w sytuacji gdy Rada nie wyrazi 
zgodny na kolejny kredyt? 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, ze za kilka miesięcy planowana jest kontrola z 
Regionalnej izby Obrachunkowej i automatycznie wtedy nie był by już Wójtem z uwagi na 
dyscyplinę finansowa a Gminą kierował by Komisarz.  
 
Wobec braku innych pytań i uwag przystąpiono do głosowania. 
  
W głosowaniu udział wzięło  10  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 9 , przeciw – 1, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XII/81/11 z dnia 30 listopada 2011 
w  sprawie  zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2010 roku 
w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011. Uchwała stanowi załącznik  Nr 12 do 
protokołu. 
 
Ad.15.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/13/10 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 29 grudnia 2010r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Ryjewo na lata 2011-2014.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek.   
 
Przewodniczący Rady dodał, iż w ostatnim okresie media podały błędne dane dotyczące 
wysokości zadłużenia Gminy. Były to dane z lutego z okresu kiedy Gmina nie otrzymała 
jeszcze zwrotu środków z dofinansowania inwestycji. Zadłużenie to jest znacznie niższe niż 
podawane.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  
 
W głosowaniu udział wzięło  10  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 9 , przeciw – 1, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XII/82/11 z dnia 30 listopada 2011 
w sprawie zmiany Uchwały Nr III/13/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2010r. w 
sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 2011-2014. 
Uchwała stanowi załącznik  Nr 13 do protokołu. 
 
Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu 
długoterminowego z banku krajowego.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek.  
 
Radny Zbigniew Reducha poprosił by tak jak jakiś czas temu tak i teraz radni otrzymali 
harmonogram spłat kredytów żeby można było zobaczyć wszystkie kredyty jak wygląda 
rozłożenie spłat.  
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Przewodniczący Rady poprosił by radni otrzymywali raz na kwartał taki wykaz.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  
 
W głosowaniu udział wzięło  10  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 9 , przeciw – 1, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XII/83/11 z dnia 30 listopada 2011 
w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu długoterminowego z banku krajowego. 
Uchwała stanowi załącznik  Nr 14 do protokołu. 
 
Ad.17. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
 
Informację o działalności w okresie międzysesyjnym przedłożył  Wójt Gminy Józef 
Gutowski. Informacja stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
 
Ad.18/Ad. 19. Interpelacje i zapytania radnych. / Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował iż podczas ostatnich silnych wiatrów jednemu z 
radnych Panu Arturowi Orłowskiemu przydarzyła się tragedia. Silny podmuch wiatru zerwa 
dach z budynku i zniszczył komin. Ze względu na toczącą się sprawę przepisów sprawa 
własności tego budynku nie jest uregulowana dlatego też budynek ten nie był ubezpieczony i 
jest prośba o pomoc finansową. Czy Gmina jakiejś pomocy w tej sprawie już udzieliła? 
 
Pan Józef Gutowski poinformował że w zeszłym roku również była sytuacja losowa i 
przyznano pomoc w wysokości 3.00 tyś. zł tak  i teraz taka pomoc będzie udzielona.  
 
Pan Adam Mączyński poinformował, iż zgodnie z przepisami są określone kryteria 
dochodowe, które określają komu można przyznać pomoc. Na dzień dzisiejszy w budżecie 
GOPS-u są środki w wysokości ok. 2 tyś. zł.  
 
Przewodniczący Rady dodał, iż Niezależny Klub Samorządowy ze swoich comiesięcznych 
składek chce przekazać 200 zł. Jest prośba do kolegów radnych by również w miarę 
możliwości pomogli w tej sprawie.   
 
Radny Jerzy Paradowski zapytał czy wiadomo coś więcej w sprawie firmy, która ma zająć 
się dostarczeniem Internetu? 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, że jest informacja iż montaż masztów ma się rozpocząć  
2 grudnia. 
 
Radny Jerzy Paradowski zapytał co dzieje się z remontem drogi powiatowej z Trzciana do 
Kwidzyna, bo jednego dnia widać że prace jakieś są wykonywane a później przez tydzień nic 
się nie dzieje? 
 
Pani Krystyna Łapacz odpowiedział, że prace na tej drodze zostały już zakończone z uwagi 
na okres zimowy, który się rozpoczyna. Będą wykonane jeszcze jedynie drobne prace 
wykończeniowe.  
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Radny Jerzy Paradowski poinformował, iż na końcu drogi powiatowej w kierunku Orkusza  
jest głęboka dziura która utrudnia przejazd i stwarza zagrożenie? 
 
Pani Krystyna Łapacz odpowiedziała, że nic nie wie na temat tych dziur i trudno jest jej się 
do tego ustosunkować ale zwróci na to uwagę podczas najbliższego posiedzenia Radu 
Powiatu.  
 
Radna Marianna Mastalerz zapytała co dzieje się z lampami bo rano w wielu miejscach jest 
ciemno? Czy te lampy nie będą już oświetlać ulic? 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż lampy te będą świecić, są one regulowane raz na 
dziesięć dni a ze względu na zmianę czasu trudno było ustawię te lampy na odpowiednia 
godzinę.  
 
Przewodniczący Rady zapytał Wójta Gminy czy wie coś na temat pisma od Wspólnoty 
Mieszkaniowej w Barcicach czy Starostwo się tym zajęło? 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż wie że są wykonywane prace geodezyjne dotyczące 
podziału części działek i przekazania ich mieszkańcom.  
 
Ad. 16  Wolne wnioski i informacje. 
 
Pan Roman Król podziękował mieszkańcom Benowa i Barcic za ich wyrozumiałość w 
trakcie ostatniej awarii wody. Poinformował również iż podczas komisji zobligował się 
przygotować dla OSP wykazu hydrantów, który z w dniu dzisiejszym przekazał.  
 
Pan Franciszek Pielak zasugerował, by zastosować przy lampach ulicznych zegar 
astronomiczny, który rozwiązuje problem zmiany czasu. Zgłosił również awarię karuzeli na 
placu zabaw w Straszewie oraz problem zasypanych hydrantów. Jednocześnie Pan Pielak 
poprosił o interwencję w sprawie   trudności jakie maja mieszkańcy, chcący zgłosić  awarię 
do Zakładu Energetycznego. Zgłoszenia takie należy kierować aż do Olsztyna, który 
następnie przekazuje to do Elbląga a Elbląg dopiero do Kwidzyna co w efekcie powoduje iż z 
błahego powodu mieszkańcy po kilku lub kilkanaście godzin nie maja prądu.  
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż jest to problem. W czasie ostatnich silnych wiatrów nie 
było możliwości by dodzwonić się nawet na numer alarmowy tyle było zgłoszeń. Kiedyś 
można było zgłaszać do Kwidzyna. Należy zrozumieć, że przy wielu awariach, trudno by 
Zakład nadążał z ich naprawą.  
 
Przewodniczący Rady zauważył, że Ochotnicze Straże Pożarne, które pracują za darmo 
wyposażone są w system wczesnego ostrzegania a takie zakłady, które zarabiają na 
mieszkańcach takiego systemu nie posiadają. Może należałoby wystosować pismo i 
zawiadomić o czymś takim Urząd Regulacji Energetyki.  
 
Pan Paweł Furman zaapelował by zrobić coś w sprawie drogi powiatowej w Trzcianie. 
Zgłaszane były usterki firman była na przeglądzie miała wykonać ich naprawę  i do tego 
czasu nic nie jest zrobione. Pan Furman poprosił również o zasypanie pospółką w drodze do 
Laskowic trzech występujących tam dziur.   
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Pani Urszula Niewdana mieszkanka Gminy Ryjewo poinformował iż w październiku 
wystąpiła do Wójta Gminy z prośbą o pomoc i do tej pory nie otrzymała odpowiedzi ponadto 
zapytała jak długo ma płacić podatek za grunty, które nie należą do niej? 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, że jak otrzyma wszystkie informacje dotyczące tej 
sprawy to się z Panią skontaktuje. 
 
Przewodniczący Rady poprosił by Wójt poinformował go również o sposobie załatwienia tej 
sprawy.  
 
Pani Krystyna Dominik podziękował Wójtowi za wykonane zjazdy do pól w Rudnikach. 
 
Pan Franciszek Kwella podziękował za wykonanie przystanku autobusowego w 
miejscowości Pułkowice. 
 
Ad. 17 Zakończenie obrad. 
 
 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XII sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
                                                                                                         Przewodniczący 
                                                                                                         Rady       Gminy 
 
                                                                                                         Kazimierz Zima 


